
Protokół nr 59/05 
z LIX Sesji Rady Gminy Raszyn 
w dniu 27 października 2005 r. 

 
 

Ad. 1) 
Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Raszyn, Pan Krzysztof Derda otworzył obrady 
LIX Sesji Rady Gminy Raszyn, stwierdził quorum i zaproponował przyjęcie 
porządku obrad. 
Pan K. Derda – chciałbym jako punkt 20 porządku obrad wprowadzić 
autopoprawką uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy. Czy są jakieś uwagi do 
porządku obrad. 
Pan J. Hipsz – wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad punktu 4. W tym planie 
jest bardzo dużo zmian, niejasności. Mieliśmy za mało czasu, żeby te rzeczy 
wyjaśnić. Osoby, które nam mogły wyjaśnić pewne sprawy, były nieuchwytne, 
chodzi o Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. 
Pani G. Żaboklicka – popieram wniosek p. Hipsza i proszę o zmodyfikowanie 
tego punktu, do takich spraw, które przeczą temu, co p.Wójt obiecał, że drogi 
serwisowej w Al.Krakowskiej nie będzie. A tu w tym planie to widnieje. Panie 
Wójcie Pan przeczy sobie, co innego mamy do uchwalenia, a co innego Pan 
pisał w Kurierze. Ponadto w §29 zakazuje się parkowania. Proszę o 
dostosowanie tego planu do naszych postulatów, żeby tego nie było w 
nastepnym tekście.  
Pan Wójt – te sprawy zostały wyjasnione, proszę o odrzucenie tych wniosków w 
głosowaniu. 
Pan J. Hipsz – nikt tego nie wyjaśniał, nie wiem jak mam to rozumieć. 
Pan K. Derda – głosujemy zmiany do porządku obrad.  
Wniosek – autopoprawka -  poddany pod głosowanie został przyjęty głosami- 
10 za, 1 wstrzymujący się. 
Wniosek p. Hipsza i p. Żaboklickiej poddany pod głosowanie nie został przyjęty 
głosami – 4 za, 5 przeciw, 2 wstrzymujące się. 
Porządek obrad poddany pod głosowanie został przyjęty głosami – 7 za, 1 
przeciw, 3 wstrzymujące się. 
 
Ad. 2) 
Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Gminy Raszyn. 
 
Pan K. Derda – czy są uwagi do protokołu. 
Wobec braku uwag, protokół poddany pod głosowanie został przyjęty głosami 
11 za. 
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Ad. 3) 
Uchwała w sprawie sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego dla części terenów położonych we wsi Rybie. 
 
Pani A. Kozłowska – przedstawiła uzasadnienie zgodne z załączonym do 
uchwały.  
 
Pan A. Zaręba – proszę o głosowanie za uchwałą, jest mały fragment wyłączony 
z planu, ulica Wczasowa ma taką sytuację, że o zawężenie do 9m występują 
mieszkańcy, którzy mają niezabudowany teren. Poszerzenie do 10 m pozwoli na 
ujednolicenie szerokości całej ulicy. Czekanie na wyjaśnienie sprawy nie 
miałoby sensu, bo dotyczy to ok. 10 rodzin, a pozostale kilka tysięcy czeka na 
ogłoszenie planu, bo maja wstrzymane wiele funkcji, które chcą przeprowadzić 
na swoich posesjach. 
Pan J. Hipsz – na jakim etapie jest sprawa ul. Wczasowej, jakie opóźnienie 
wywołałoby to, gdybyśmy nie dzielili planu. 
Pani A. Kozłowska – trudno powiedzieć terminu rozstrzygniecia sporu. Zarzut 
zgłoszony dot. nieposzerzania ul. Wczasowej przez właścicieli został 
uwzględniony przez Wójta. Skarżących nie satysfakcjonuje rozstrzygnięcie 
przez wójta i nie znajduje akceptacji przez innych mieszkańców, dlatego 
postanowiliśmy utrzymanie poszerzenia ul. Wczasowej i sprawa ma dalszy ciąg.  
Pan J. Hipsz – to się tyczy nie tylko tego planu ale też i innych. Wyłączenia, 
które robiliśmy na Dawidach , czy po wyrokach sądowych, urząd będzie robił 
dalsze wyłączenia. 
Pan I. Kwieciński – zaraz niezwłocznie po wyrokach sądowych czy po 
zakończeniu procedury będzie to poddane pod głosowanie, bo naszym zadaniem 
jest przygotować, a państwa zadaniem uchwalic te plany.  
Pan J. Gromek – komisja planowania przestrzennego pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały. 
Pani T. Her – ile tam posesji już jest, ile osób się odwołuje, a ile jest 
zadowowlonych. 
Pani A. Kozłowska – obszar wyłączony jako obszar II to są 4 działki 
budowlane.  
Pan A. Zaręba – ci mieszkańcy, którzy chcą 10 m drogi są w przerażającej 
większości. Nawet byłem w tej sprawie u Urzędzie Wojewódzkim, bo 
mieszkańy siłą rozpędu napisali do Wojewody.  
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta głosami – 10 za, 1 
wstrzymujący się. 
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Ad. 4) 
Uchwała w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
dla części terenów położonych we wsi Rybie w Gminie Raszyn – obszar I. 
 
Pan J. Gromek – komisja planowania przestrzennego pozytywnie zaopinowala 
projekt uchwały. 
Pan A. Zaręnba – również wobec tej uchwały proszę radnych o głosowanie za 
uchwałą, ponieważ mieszkańcy są zniecierpliwieniu tak długim brakiem planu. 
Pan J. Hipsz – mapka załączona do uchwały jest bardzo nieczytelna, nawet nie 
wiadomo w jakiej skali jest ten plan.  
Pani A. Kozłowska – plan sporządzony jest w skali 1:2000. Powielenie map w 
tej skali jest bardzo kosztowne. Zawsze można zapoznać się z załącznikiem w 
oryginale w wersji kolorowej. Jeżeli jest takie życzenie, mogę przekazać do 
biura rady taką mapę do wglądu.  
Pan J. Hipsz – jeśli Pani mówi o dużym koszcie, to wobec tak dużych kosztów  
sporzadzenia całych planów, to te 20 zł, dla nas i dla sołtysów, nie uważam, 
żeby to było dużo.  Taki plan z którego nic nie widać, to jest wyrzucenie 
pieniędzy na drukowanie kartki, z której nic nie widać.  
Pan I. Kwieciński, - czy mogę, bo jeżeli wszyscy będą mówić, to będziemy 
siedzieć tu do wieczora, nie ma problemu, skoro Pan na to zezwala, nie ma 
sprawy. Wszystkie sprawy dot. planów były omawiane na komisjach, procedura 
planistyczna toczy się od 2001r. Wiadomo o co chodzi, żeby przedłużać, nie 
uchwalać, żeby ludziom zrobić na złość, żeby potem przy wyborach ludziom 
powiedzieć, że wójt nie uchwalił planu. Prośba jest, ze strony urzędu, skoro 
przyłożylismy do tego tyle pracy, wszystkie postępowania są zakończone, 
odrzucone zarzuty, protesty. Na tylu  sesjach i komisjach było omawiane, że 
słuchanie tego typu uwag obraża radę i gości. Dlatego jak mógłbym prosić o 
prowadzenie tej sesji w sposób sprawny. 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania.  
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta głosami -  10 za, 1 przeciw. 
Ad.5) 
Uchwała w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
dla terenów położonych we wsi Raszyn po zachodniej stronie Al. 
Krakowskiej – część I. 
 
Pan K. Derda – proszę o wyjaśnienie przedstawione z Generalnej Dyrekcji. 
Pan Wójt – zapisy do planu muszą być takie jakie są, wiadomo, że są zapisy w 
planie, które nigdy nie będą skonsumowane. Nie będziemy nikomu domów ani 
ogrodzeń przesuwać, nieład architektoniczny jaki jest to wszyscy wiedzą. Plan, 
żeby mógł być uchwalony musi spełniać kryteria prawne. W związku z tym 
Generalna Dyrekcja nigdy nie uznałaby nam tego planu, gdyby tego zapisu nie 
było, chociaż wiemy, że ten zapis jest martwy i nie zostanie wprowadzony. 
Generalna Dyrekcja nie będzie budować tej drogi serwisowej. Jeżeli zostanie 
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wybudowana droga Salomea-Janki, droga zostanie sklasyfikowana w dół. 
Wówczas nie ma wymogu budowania tego typu dróg serwisowych. Jeżeli 
chodzi o odcięcia, to jeżeli Generalna Dyrekcja chciałaby to zrobić, to zrobiłaby 
to dawno, bo ma do tego prawo. Drogi serwisowej nie będzie. Jeśli chodzi o 
zakaz parkowania. Dzisiaj przyszli do mnie mieszkańcy z informacją, że radny 
Hipsz powiedział, że w terenie całego Raszyna zach. będzie zakaz parkowania 
na ulicach. To jest wstyd panie radny, trzeba było się wczytać w treść uchwały, 
to dotyczy dróg zbiorczych. Czy Pan wie, która ulica jest zbiorcza. To jest ulica 
Gałczyńskiego. Świadom jestem tego, że wszystkie informacje podawane tutaj, 
wprowadzające w błąd, maja jeden cel. Żeby nie uchwalić tego planu. Żeby 
skazać 4-5 tys. mieszkańców na brak planu. Głosami Pana m.in. Zapisy, które 
są, są zgodne z prawem. Wiemy, że nie będą konsumowane. Czy wniósł Pan 
zarzut, lub protest w tej sprawie i jak on został rozpatrzony i co Pan zrobił dalej. 
Pan J. Hipsz – właściwie pismo moje zostało zakwalifikowane jako protest a 
powinno jako zarzut. Na protest nie ma odwołania.  
Pan Wójt – mógł Pan złoży zarzut. 
Pan J. Hipsz – Pan mi zwraca uwagę, że ja nie czytam ustaw. Pan nie czyta 
ustaw, bo nie tytuł znaczy o piśmie, tylko treść pisma. Ja nie wiedziałem, nie 
byłem w tej kwestii poinformowany. W tej sprawie złożyłem protest, trochę z 
nieznajomości przepisów. Ale to nie znaczy, że to był protest, bo treść pisma 
świadczy, czy to jest protest, czy zarzut. To powinno być zakwalifikowane jako 
zarzut, bo od tego są urzędnicy, biorą za to grube pieniądze. W tym co ja 
podnosiłem, były moje prawa naruszone. Ja nie odwołałem się od tego w takiej 
kwestii. Panie Przewodniczący Pan zwróci uwagę, że pracownicy, nawet w 
radzie gminy mamy pismo, że pracownicy urzędu powinni się odnośić do 
mieszkańców kulturalnie i chciałbym, aby to było przestrzegane, bo to rada jest 
nad wójtem, a nie wójt nad radą. Z paragrafu 29 wynika, że dopusza się 
parkowanie na ulicach, które w liniach rozgraniczajacych mają 12 m. Pan mi 
powie, które ulice w Raszynie mają 12 m., bo ja takich nie widzę, samo to się 
rozumie przez się, że na żadnej ulicy w Raszynie zach. nie będzie można 
parkować. Ja tylko mieszkańcom pokazałem te zapisy w planie. 
Pan I. Kwieciński – nie chcę ripostowac, bo Pan radny Hipsz dostaje tu bardzo 
dużo czasu do prezentowania swoich stanowisk. 2 lata trwa procedura 
planistyczna, każda osoba ma prawo wnieść do sądu skargę z art. 101, którego 
interes prawny został naruszony. Pan radny tego nie zrobił, droga prawna 
została zakończona, wyczerpana. Został ostatni punkt z procedury planistycznej 
do spełnienia. Podjęcie uchwały, lub nie podjęcie o uchwaleniu planu. W chwili 
obecnej dywagowanie na temat planu, jest spóźnione. Czas minął. Ewentualnie, 
gdy pojawią się problemy można na wniosek radnych podjąć działania nad 
zmianą planu, bo tego nie robimy dla urzędników, dla siebie, tylko dla 
mieszkańców. Robienie teraz obstrukcji, którą Pan radny uskutecznia, powoduje 
to,że siedzimy tutaj i niczego nie zmienimy, bo w chwili obecnej nie mamy 
możliwości czegokolwiek w zapisach, bo każda zmiana wymaga nowych 
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uzgodnień, nowej procedury i spowoduje, że tego planu nie uchwalimy. Dlatego 
apeluję jeszcze raz o poważne podejście do tego problemu. 
Pan K. Derda – Pani Kierownik, czy jest możliwość jakiegoś ruchu w tej 
sprawie. 
Pan I. Kwieciński – Pani Kierownik podpowiada, że można zamienić słowo 
„parkowania” na „miejsca parkingowe”. Ale to się sprowadza dokładnie do tego 
samego. 
Pan J. Hipsz – ja bym chciał usłyszeć jeszcze inne wyjaśnienia. Wicewójt mówi, 
że to było 2 lata robione, ale według tego, co było na wyłożeniu  tym co 
dostaliśmy teraz jest bardzo dużo zrobionych zmian. Dlatego chciałbym się tu 
dowiedzieć, czy z tego powodu, ten plan nie będzie uchylony przez wojewodę. 
Stawki procentowe są od góry do dołu 30%, na wyłożeniu tak nie było, było 
wiele stawek zerowych. Nie było też, że działka przy cechu ma być pod 
telefonię komórkową, pod antenę, nie było zakazu parkowania wpisanego. 
Wiele rzeczy, które są teraz wpisane, wtedy ich nie było na wyłożeniu. Też jest 
napisane, że dla drogi głównej dopuszcza się skrzyżowanie wyznaczone na 
rysunku planu. Na tym planie co ja mam, nie da się tego zobaczyć. Prosiłbym, 
aby Pani wszystkim pokazała na większym planie, które to są skrzyżowania. 
Chciałbym, aby jeszcze raz ktoś wyjasnił, że jak to będzie zapisane w planie, że 
jeżeli zmieni się i ta droga nie będzie krajowa, tylko wojewódzka, albo 
powiatowa, to jak ktoś będzie miał pieniądze, to czy zgodnie z tym planem, 
będzie mógł tą drogę serwisową wybudować czy nie.  
Pan I. Kwieciński – wszelkie tego typu dywagacje były prowadzone wcześniej, 
w stosownym miejscu i czasie. Teraz próba wracania do każdego zapisu planu 
powoduje to, że zaczynamy prace nad planem. To jest pomyłka proceduralna. 
Prace nad planem zostały zakończone. Rozumiem, że Pan radny Hipsz wyraża 
swoje stanowisko, że jest przeciw. Proszę, żeby radni zajęli stanowisko w 
sprawie planu i proszę w imieniu wójta o przyjęcie tego planu.  
Pan J. Hipsz – co z tymi zmianami, które są wprowadzonego w tym planie.  
Pan K. Derda – czy mógłby Pan uszczegółowić pytanie. 
Pan J. Hipsz – np. stawki procentowe. 
Pan I. Kwieciński – Panie Przewodniczący ostatni raz mówię, wszelkie 
niejasności zostały wyjaśnione. Więcej do planu wracać nie będziemy. 
Pan J. Hipsz – to, żeby zamknąć tą dyskusję, będzie wniesiony do sądu tak jak 
Wójt powiedział, w trybie art. 101 skarga przez ok. 100 mieszkańców. Każdy 
będzie płacił 300 zł. wpisowego i później gmina będzie musiała im to zwrócić. 
Ja będę się domagał, żeby to radni, którzy głosowali za planem, to zwracali. Ja 
chciałbym, żebyście panowie mieli tego świadomość. 
Pani Grażyna Żaboklicka – składam wniosek formalny o wykreślenie zapisu 
dot. jezdni serwisowej i paragrafu 29 o zakazie parkowania. Swój wniosek 
tłumaczę tym, że zajmiemy się tym tematem, do czasu wyjasnienia wszelkich 
spraw związanych z obwodnicą, fakt o czym Pan Wicewójt mówi, że wszystko 
było ustalone, to jest wręcz nie prawda. Może było ustalone między 
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koalicjantami, między Panami Wójtami, ja i niektórzy radni zostali uśpieni 
wypowiedziami Pana Wójta Iwickiego, który nas zapewniał, że żadnej drogi 
serwisowej nie będzie. Przecież w Al. Krakowskiej jest wiele zakładów, ja sobie 
nie wyobrażam, jak to będzie, jak nie będzie wyjazdów i jeszcze będą zakazy 
parkowania. Czy Pan reprezentuje nas mieszkańców i rezprezentuje swoje 
postępowania zgodnie z naszą wolą, czy też wbrew nam. Ma Pan własną wizję z 
tego widać. Dlatego składam wniosek formalny o wykreślenie tych dwóch 
paragrafów z uchwały. Tak samo jak radny Zaręba zwracał się do radnych, 
żebyśmy reprezentowali woli mieszkańców Rybia, tak ja zwracam się do 
wszystkich radnych w imieniu nas wszystkich, zwłaszcza mieszkających w 
Al.Krakowskiej w Raszynie. Mam dużo podpisów mieszkańców, którzy 
absolutnie na drogę serwisową się nie zgadzają.  
Pan I. Kwieciński – jako, że nie ma Pana mecenasa, ale ponieważ spodziewałem 
się tego typu pytania, to zadałem je wcześniej mecenasowi, uzyskałem 
odpowiedź i ją przedstawiam. Przegłosowanie tego typu poprawki spowoduje 
niemożność podjęcia uchwaly o planie. Jest to jakby z innej strony próba 
podważenia uchwalenia planu miejscowego. Dlatego tez wnioskuję za 
odrzuceniem tej poprawki i głosowaniem za uchwaleniem tego planu. 
Pani T. Her – Panowie radni, chciałabym być przekonana, że wszyscy radni 
przeczytali dokładnie część opisową planu. Pan wójt powiedział, że wszyscy 
wiedzą, że były wszystkie uzgodnienia. Ja od początku jestem w komisji, 
żadnego z przewodniczących komisji planowania nie ma. Ale apeluję do tych 
radnych którzy są, ponieważ są ogromne zmiany w tej uchwale, przeróbmy to 
jeszcze raz. Ja też mam zastrzeżenie konkretne. Zawsze zwracałam uwagę na 
teren przeznaczony pod oświatę. Pojawiło się pismo pana Wójta, że zmiana 
przeznaczenia tego terenu nastąpiła na wniosek komisji. Nie pamiętam takiego 
wniosku. Chyba, że koalicjanci ustalili taki sposób załatwiania sprawy i powstał 
dodatkowy protokół. Ja takiego stwierdzenia, żeby komisja występowała do 
Pana Wójta o zmianę przeznaczenia tego gruntu na cele budownictwa 
wielomieszkaniowego nie pamiętam. Dlatego proszę, żebyśmy w tej chwili nie 
podejmowali takiej uchwały, bo to jest poważna sprawa. Wójt nie odpowiedział 
na żadne pytanie Pana Hipsza, uznając sprawę, za całkowicie zamknięta. Dla 
mnie te sprawy też nie są jasne, ja nie wiem, w jakim gronie państwo żeście te 
sprawy wyjaśniali. 
Pan I. Kwieciński – ma Pani rację, bo gdyby praca przebiegała  w sposób 
właściwy, to dzisiaj nie byłoby żadnego problemu. Teren UZP, jest to teren, 
który jest przeznaczony tylko i wyłącznie na usługi celu publicznego, czyli nic 
się nie zmieściło. Po raz kolejny mówię, jeżeli będą w przyszłości problemy, 
będzie można zmienić. Ja wiem, że część radnych nie chce tego uchwalać, ale 
jeszcze raz proszę o głosowanie za tą uchwałą. 
Pan J. Gromek – ten zapis w planie o nie parkowaniu trzeba zmienić. 
Pan Wójt – można zmienić autopoprawką, zamiast słowa  „parkowania” zmienić 
na  „miejsca parkinowe”.  
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Pani A. Kozłowska – ten zapis ma na celu, w przypadku nowych inwestycji, aby 
miejsca postojowe dla klientów nie były realizowane w drogach, tylko na 
działkach. Zatoki i miejsca parkingowe można realizowac tylko na szerokich 
ulicach. 
Pan J. Gromek – odnośnie drogi serwisowej, Generalna Dyrekcja wyraźnie 
napisała w tej sprawie, pismo jest w biurze rady. Ja bym nawet sobie życzył, 
żeby taka droga serwisowa powstała, tylko kto na nią wyłozy pieniądze. A jeśli 
coś takiego będzie chciała Gen. Dyrekcja robić, to daj jej boże, łatwiej będzie 
dojechać do sklepów, czy się zatrzymać. Ja nie wyobrażam sobie, że to będzie 
zrobione, natomiast zgodnie z wymogami taka droga musiała być przyjęta, bo 
wojewoda by ten plan uchylił. Ten teren na Pruszkowskiej, czy gmina tam 
będzie coś budowała, czym ma plany z tym związane. 
Pan I. Kwieciński – Panie Przewodniczący, przez Wójta Iwickiego na pewno 
nie.  
Pan J. Gromek – ja na pewno nie będę głosował za zbyciem tego terenu. 
Pan I. Kwieciński – my też na pewno nie. Na pewno takiej woli nie będzie 
nigdy. Na tym terenie można wybudować wszystko, budynek komunalny, hale 
sportową, dom opieki itd. 
Pan K. Derda – pani radna Żaboklicka, zmian paragrafów w uchwale nie można 
dokonać, ponieważ jest to integralna część uchwały. 
Pani G. Żaboklicka – wobec tego zwracam się do radnych, tak jak radny Zaręba, 
aby wzięli pod uwagę nas mieszkańców Raszyna, którzy nie zgadzamy się na 
wprowadzenie drogi serwisowej. 
Pan T. Szwed – niepokoi mnie, że zostało rozszerzone przeznaczenie terenu na 
ul.Pruszkowskiej. To czy można go sprzedać np. na osiedle domków bliźniaków  
Pan I. Kwieciński – jeżeli będzie to rozdawane mieszkańcom za darmo to tak, ja 
mówię to w przenośni, na cel publiczny. 
Pan T. Szwed – czy można to sprzedać prywatnemu inwestorowi na osiedle 
bliźniaków. 
Pan I. Kwieciński – sprzedać można tylko i wyłącznie na zasadach określonych 
w ustawie o gospodarce nieruchomościami po podjęciu stosownej uchwały 
przez radę gminy Raszyn. 
Pan J. Hipsz – jest pkt 2 w paragr. 36. Konkretnie chodzi mi o to, ze ten zapis i 
zapis o parkowaniu. W żadnych innych planach takich zapisów nie było. 
Dlaczego w tym planie są. Chodzi mi aby mieszkańcy Raszyna byli tak samo 
traktowani jak inni mieszkańcy gminy. To co państwo teraz robicie, to jest 
postępowanie wściekłego psa, który kąsa karmiąca rękę. Z Raszyna wpływają 
największe podatki w gminie. Ludzie płacą a dlaczego gmina działa przeciw 
mieszkańcom. 
Pan I. Kwieciński – chcielibyśmy autopoprawką zmienić zapis w planie. 
Pani A. Kozłowska – w paragrafie 29 pkt 3 - zamiast słowa „parkowania” 
zapisać „zakazuje się lokalizowania miejsc parkingowych” . 

 7



Odnośnie wieży –  jest to uzgodnione z wojskiem, ze względu na wartości 
obronne państwa, ponieważ jest to urządzenie wysokie i może zagrażać 
bezpieczeństwu lotów m.in. helikopterów.  
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania.  
Uchwała  poddana pod głosowanie została przyjęta głosami - 7 za, 5 przeciw. 
Pan J. Hipsz – chciałbym zgłosić votum separatum wobec tej uchwały.  
Pan M. Chmielewski – proszę dopisać moją osobę też. 
Pani G. Żaboklicka – mnie również. 
Pani T. Her – mnie również. 
Pan I. Kwieciński – uchwalanie planów zagospodarowania przestrzennego 
jest świętem dla mieszkańców, dlatego jeszcze raz proszę o nie 
podgrzewanie emocji, bo to się udziela wszystkim.  
 
 
Ad. 6) 
Uchwała w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
części terenów położonych we wsi Dawidy, Dawidy Bankowe, Łady, 
Podolszyn Nowy – obszar I. 
 
Pan K. Derda wobec braku uwag zaproponował głosowanie. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta glosami 8 za, 2 wstrzymujące 
się. 
 
Ad.7) 
Uchwała w sprawie pokrycia części wydatków inwestycyjnych Komendy 
Stołecznej Policji. 
 
Pan D. Kuc – w związku ze spostrzeżeniami radnych o małej aktywności 
policjantów w terenie gminy komisja nie podjęła decyzji o zaopiniowaniu tej 
uchwały. Jednocześnie komisja wnioskuje o dostarczenie harmonogramu tras 
patroli policyjnych samochodowych i pieszych na terenie gminy Raszyn. 
Pan Wójt – myślę, że jest tu sprecyzowane jedno zdanie. Jestem przeciw 
przedkładaniu harmonogramu patroli przyszłych, myślę, że powinno to być 
przedłożenie listy patroli, które się odbyły. 
Pan D. Kuc – nam nie chodzi o to, aby Pan komendant nam przedstawił 
dokładne dane patroli, gdzie one się odbyły. Na chodzi o to, żeby te patrole się 
pojawiały w miejscowościach gdzie mieszkamy. Nasze spostrzeżenia są takie, 
że nie widzimy aktywności tych patroli. Ani razu nie widziałem samochodu 
stojącego z radarem na skrzyżowaniu Al.Krakowskiej z ul. Sękocińską, gdzie 
jest przejście dla pieszych, samochody jadą 120 km/h i nie mają zamiaru 
zwolnić. Bardzo rzadko widziałem patrole na ul. Sękocińskiej, Starowiejskiej, 
Olchowej. Mnie chodziło o to, żebyśmy wiedzieli, że patrole policyjne mają 
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zapis, że pojawią się chociaż raz dziennie, albo co drugi dzień na naszym 
terenie. 
Pan J. Gromek – w Falentach zauważyłem dużo tych patroli. Tabor, który 
aktualnie jest w posiadaniu policji jest coraz starszy i 30 tys. na dofinansowanie 
samochodu z naszego budżetu nie jest tak dużą kwotą. 
Pan D. Kuc – mnie nie chodzi o to, żebyśmy nie dofinansowali tego zakupu, ja 
domagam się pewnego zobowiązania Pana Komendanta, że dzięki temu, że 
dofinansujemy, będzie nowy tabor, będzie mógł się przemieszczać na terenie 
całej gminy i czuwać nad bezpieczeństwem wszystkich mieszkańców. 
Pan Robert Chmielewski, Komendant Komisariatu Policji w Raszynie – mogę 
powiedzieć, że patrole są dyslokowane tam, gdzie państwo chcielibyście, aby te 
patrole się pojawiały. Problem pojawił się  z wykroczeniami, ze spożywaniem 
alkoholu w parku. Te patrole były kierowane do parku. Problem pojawił się ze 
sklepem i tym co się tam dzieje przy ul. Poniatowskiego róg Dąbrowskiego. W 
związku z tym patrole były skierowane z parku tam właśnie. Patrole 
samochodowe ja kieruję gdzie mają być skierowane. Kieruję się wówczas tym, 
gdzie ten patrol ma być w związku z zagrożeniami pojawiającymi się na dzień 
dzisiejszy. Jeżeli pojawiają się zagrożenia w Rybiu, to tam będzie przede 
wszystkim kierowany. Po to ja dyslokuję codziennie te patrole, bo zbieram 
informacje od mieszkańców. Jeżeli mam informację, że w Sękocinie ma mieć 
miejsce włamanie, to kieruję go do tego rejonu. Każdy sygnał staram się 
sprawdzać. Natomiast,  jeżeli państwo widzicie potrzebę takiego patrolu na 
danej ulicy, to na pewno ten patrol będzie się tam pojawiał. Z tym, że ja 
potrzebuję od państwa sygnałów, że to są miejsca szczególnie zagrożone. My 
jako komisariat policji nie możemy wystawiać patrolu z radarem. Radiowóz ten 
będzie przeznaczony do służby patrolowej i prewencyjnej. 
Pan J. Gromek – ile aktualnie komisariat posiada wozów na patrole i jaki 
samochód będzie zakupiony. 
Pan R. Chmielewski – posiadamy 3 radiowozy oznakowane, tj. Opel corsa, dla 
dzielnicowych i 2 polonezy, które będą wycofane z użytku. Potrzeba jest 
zakupu, jeżeli państwo zgodzicie się dofinansować zakup, to będzie to 
samochód marki Renault Laguna. Koszt to ok. 70 tys. zł. Samochód spełnia 
wszelkie wymogi unijne. To jest na zasadach sponsoringu z unii europejskiej, 
dlatego jest tylko 30 tys. potrzebne na dofinansowanie zakupu tego samochodu. 
Pan D. Kuc – nie wyobrażam sobie sytuacji, że jest włamanie i dopiero po 
włamaniu na następny dzień pojawia się patrol. Chodzi o to, że mieszkańcy 
Sękocina dawno nie widzieli przejeżdżającego patrolu, a tylko regularne patrole 
przeciwdziałają niektórym sytuacjom. Nie chodzi o to, żeby ten patrol pojawiał 
się tylko w parku, albo wzdłuż ul. Sportowej. 
Pan I. Kwieciński – lepiej byłoby, aby komenda stołeczna kupowała samochody 
dla policji. Kiepsko to wygląda, jak policja porusza się polonezami a przestępcy 
BMW, dlatego prosiłbym, abyście państwo głosowali za przeznaczeniem tych 
środków. Temat parku nie zrodził się znikąd. Sam osobiście widziałem, jak 
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młodzi ludzie piją piwo, rozrabiają. Osobiście byłem u p. Komendanta na 
posterunku, byli dyrektorzy szkół, byli nauczyciele. Trzeba zmobilizować nas 
wszystkich. To zależy od nas, widzimy co się dzieje, dlatego prośba, aby radni 
poświęcili trochę czasu i pojechali z Panem Komendantem. Nigdy Pan 
Komendant nie odmówił. Dlatego, jeżeli będzie taka potrzeba Pan Komendant 
znajdzie czas, pojedzie, pokażecie państwo, gdzie chcielibyście te patrole.  
Pani T. Her – podzielam uwagi radnych. Uważam, że jest celowe 
dofinansowanie do tego samochodu, natomiast w zamian za to oczekiwałabym i 
myślę, że wszyscy tego oczekujemy, stałych patroli, regularnego odwiedzania 
stałych tras po całej gminie. Na benzynę rada mogła by uruchomić dodatkowe 
środki. Szczególnie byłoby to potrzebne wieczorami i nocą. 
Pan R. Chmielewski – jeżeli państwo macie jakieś problemy zgłaszajcie je do 
mnie. Ja każdy sygnał sprawdzam. Mogę was zapewnić, że pracę policji w 
przyszłości widzę w jak najlepszym świetle, gdyż udało nam się uzupełnić 
wszystkie braki kadrowe. W tym miesiące w trakcie służby nocnej, będzie po 
dwa patrole. Jeżeli będziemy mieli sprzęt pozwalający na objeżdżenie całego 
rejonu, to będzie on patrolowany prewencyjnie. Co do paliwa, to go nie 
oszczędzam, bo sami mi państwo przyznaliście środki na zakup paliwa. 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta- 9 za, jednogłośnie. 
 
Ad. 8) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul. Sikorskiego 23, dz. ew. 57/1 o pow. 10 m2. 
 
Pan K. Derda – ponieważ są to sprawy porządkujące działki, proszę o 
wyjasnienie jedno do wszystkich uchwał, po czym nastąpi głosowanie. 
Pan D. Kuc – komisja pozytywnie zaopinowała projekty uchwał. 
Pan I. Kwieciński – jest tych uchwał sporo i będą one wprowadzane na 
kolejnych sesjach. Regulujemy stany prawne nieruchomości, wiele osób zgłasza 
się do nas z wnioskami o regulowanie stanu prawnego. Ceny zakupu tego gruntu 
nie negocjuje się z gminą, cena jest taka, jak zostanie oceniona w operacie 
szacunkowym dla danego terenu. Tych spraw będzie więcej, pomoże 
uporządkować ład przestrzenny na terenie gminy, a w miejscach, gdzie nie 
będziemy mogli sprzedać, będą się musieli mieszkańcy cofnąć z ogrodzeniami.  
Pani T. Her – słuszne jest porządkowanie tego typu spraw z jednym 
zastrzeżeniem. Zastrzeżenie moje dotyczy terenu wokół parku. Park jest młody, 
będzie piękniał, ale tam coraz więcej ludzi będzie chciało korzystać z tego 
terenu. Te małe tereny wokół parku były przeznaczone pod parkingi i myślę, że 
wskazane byłoby te tereny pod ten cel przeznaczyć. Musimy myśleć o 
przyszłości.  
Pan I. Kwieciński – no kto jak kto, ale o park nie będzie lepiej pani dbała niż ja, 
ponieważ mieszkam na tym terenie, pilnuję tego terenu i będę pilnował, czy 
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będę w tej radzie, czy nie. Tam zawsze będzie porządek, to ja państwu dzisiaj 
mogę zagwarantować. Co do tego kawałeczka, który jest przy parku, to jest 
teren, który jest zajęty od dłuższego czasu, jest ogrodzony. Nie ma możliwości 
odzyskania go. Osobiście jeździliśmy w teren, oglądaliśmy te działki. Proszę o 
głosowanie za tymi uchwałami. Mieszkańcy na dzień dzisiejszy wyrazili chęć 
zakupu tych działek. 
Pani T. Her – rozumiem, że to nie są wolne grunty, które mogłyby być 
wykorzystane pod parking. 
Pan I. Kwieciński – absolutnie nie. Parking był robiony przy Sportowej i przy 
Wybickiego. Perspektywicznie przygotowanych jest ponad 100 miejsc 
parkingowych na przyszłość, nawet gdyby ten stadion sportowy zaczął działać 
dla wszystkich mieszkańców. 
Pani T. Her – dziękuję, satysfakcjonuje mnie ta odpowiedź, ale moje troska 
idzie w tym kierunku, tam były takie narożne pozostawiane kawałki po stronie 
osiedla. 
Pan I. Kwieciński – wszystkie miejsca parkingowe, jak również zadrzewienie i 
cały układ architektoniczny tego terenu został zaopiniowany przez architektów. 
Robimy wszystko, żeby nie dopuścić do tego, że coś robimy sami. Bo wiadomo, 
jak zaczniemy sami upiększac, budowac parking koło parkingu, zaburzymy całą 
przestrzeń architektoniczną. Jeżeli będzie możliwość, będziemy robili 
porządkowanie ul. Nadrzecznej. Zniknęły rudery, a powstały ładne blaszaki. 
Tam zresztą jest nasz budynek komunalny, który nie jest naszą chlubą, ale przy 
państwa pomocy może uda nam się zbudować budynek komunalny. Być może 
tam uda się zorganizować dodatkowe miejsce parkingowe, co się wszystkim 
marzy, żeby powstała tam jakaś prawdziwa cukiernia w tym terenie.  
Pan K. Derda – moje obawy były podobne. Pani z Geodezji powiedziała, że 
wszystkie te działki są zagrodzone. 
Przystępujemy do głosowania w kolejności wszystkich tych uchwał. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta – 9 za, jednogłośnie. 
 
Ad. 9) 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul. Trakt Grocholicki, dz. nr 122/3 i 122/4 o 
pow. 297 m2. 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 10) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul. Szkolnej 5 dz. ew. nr 452 o pow. 100 m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
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Ad. 11) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Sokolnickiego 4 dz. ew. nr 447, o pow. 68 
m2.  
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
 
Ad. 12) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Sokolnickiego 6, dz. ew. nr 445, o pow. 79 
m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
 
Ad. 13) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Sokolnickiego 12, dz. ew. nr 439/2 o pow. 
89 m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 14) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Sokolnickiego 14, dz. ew. 437 o pow. 107 
m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 15) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Wybickiego 32, dz. ew. nr 824/4 o pow. 
256m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
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Ad. 16) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Gen. Zajączka 1, dz. ew. nr 832 o pow. 176 
m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 17) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul.Nadrzeczna 30, dz. ew. nr 825 o pow. 108 
m2. 
 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 18) 
Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy 
Raszyn (Kubusia Puchatka) 
 
Pan K. Derda – wobec braku uwag przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
Ad. 19) 
Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy 
Raszyn (Źródlana). 
Pan K. Derda – wobec braku uwag przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
 
 
Ad. 20) 
Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy 
Raszyn (Leśników). 
 
Pan K. Derda – wobec braku uwag przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 9 za. 
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Ad. 21) 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/806/05 Rady Gminy Raszyn  
z dnia 31 marca 2005 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady gminy Raszyn na rok 2005. 
 
Pan I. Kwieciński – to może być pewien problem czysto techniczny, a 
mianowicie, państwo już w uchwale zasugerowali, że coś zostało źle naliczone, 
a ponadto jest to postępowanie adminstracyjne. Zgodnie z ordynacją podatkową 
do akt postępowania mają dostęp tylko strony postępowania administracyjnego. 
W związku z powyższym zastanawiam się jak będzie wyglądała kontrola 
komisji rewizyjnej, ponieważ bez dostępu do akt, możemy jedynie składać 
wyjaśnienia. Natomiast do kontroli ma prawo RIO i organy do tego powołane. 
Dlatego też zastanawiam się Panie Przewodniczący jak to zorganizować, 
ponieważ ta uchwała może być bez mocy prawnej. Trudno będzie w jakiś 
sposób przeprowadzić kontrolę nie będą organem właściwym do 
przeprowadzania takiej kontroli. Dlatego prosiłbym o zajęcie stanowiska tu 
państwa i zastanowienie się, czy taka droga jest właściwa. 
Pan K. Derda – proszę Pana Mecenasa jakby mógł nam coś w tej sprawie 
doradzic, bo i mnie wydaje się, że tu chodzi tylko o wniosek komisji na radę. 
Pan Mecenas – w takiej sytuacji jakieś wyjaśnienia dot. tego zagadnienia organ 
wykonawczy powinien złożyć radzie. Natomiast przepisy rzeczywiście tu są 
contra, jeśli chodzi o ordynację podatkową, akta w zasadzie nie mogą być 
udostępniane radnym.  
Pan M. Chmielewski – nie mogą być udostępnione, jeżeli strona nie wyrazi na 
to zgody. Natomiast jeżeli wyrazi, to chyba nie ma ograniczeń.  
Pan Mecenas – stronami jest firma Dom i Ogród i z drugiej strony Wójt. Ustawa 
o ochronie danych stoi w konflikcie. Dlatego jakieś obszerne informacja ze 
strony Wójta powinna być wystarczająca w takiej sytuacji. 
Pan I. Kwieciński – chodzi o samo postępowanie administracyjne. Co ma 
wynikać z tej kontroli. Komisja stwierdzi zostało naliczone źle albo naliczony 
dobrze. Dla mnie jest trudna sytuacja w tym momencie. Komisja przymusi 
Wójta, organ, który wydaje decyzje w sprawach podatkowych do zmiany swojej 
decyzji? Drodzy państwo wchodzimy w nie swoje kompetencje. Komisja 
rewizyjna to jest organ administracyjny,  który zgodnie z u.s.g. ma swoje organy 
kontroli. Tymi organami jest RIO, SKO i Wojewoda. To są organy, które 
kontrolują postępowania administracyjne. To jest tryb określony stosownymi 
ustawami. Natomiast komisja rewizyjna może badać inne kwestie określone w 
ustawach. W żadnej ustawie nie ma zgody, aby komisja rewizyjna badała 
postępowanie administracyjne. To jest niezgodne z prawem.  
Pan J. Gromek – ja rozumiem, że to wprowadzenie zmiany do planu pracy 
komisji rewizyjnej powstało w wyniku wprowadzenia zmian w budżecie, gdzie 
został wprowadzony dział odnośnie odsetek. Na wspólnym posiedzeniu komisja 
budżetu i komisja rewizyjna przyjęły wniosek, aby komisja rewizyjna dogłębnie 
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zbadała te przyczyny. Natomiast w jakim toku to będzie przedstawione to już 
inna sprawa. Aczkolwiek Pan Wójt na sesji, gdy ta zmiana była omawiana, 
powiedział, że wszystko udostępni co jest możliwe. 
Pan I. Kwieciński – oczywiście, wszystko co jest możliwe. Akt 
administracyjnych nie jest możliwe udostępnianie. Również wniosek komisji 
jeżeli będzie taki, żeby podjęto zmianę decyzji administracyjnej, to nie będzie 
możliwe do realizacji. Może być wniosek komisji o zbadanie tu, czy tam, czy 
żeby wójt przedstawił stosowne wyjaśnienia. My się nie bronimy, bo nie mamy 
nic do ukrycia. Musimy cały czas postępować zgodnie z literą prawa, żeby 
później nie narazić się, że udostępniając dokumenty złamaliśmy taką, czy taką 
ustawę i wreszcie wójt będzie za coś złapany. Nie wójt nie będzie złapany, wójt 
będzie przestrzegał litery prawa. 
Pan M. Chmielewski – my już nie raz wypowiadaliśmy się, że jako komisja 
mamy zamiar działać dokładnie z literą prawa i od tego jest komisja i rada, żeby 
kontrolować działanie wójta. Jeżeli panowie nie pozwolą sobie na działanie to 
państwa wola. Przecież w ramach prawa możecie nam udostępnić te dokumenty, 
które są dopuszczone, jeżeli nie będziecie chcieli nam udostępnić to nie 
udostępnicie. Natomiast co komisja stwierdzi, to Pan wybaczy, nie jest w 
pańskiej gestii, jakie komisja będzie miała wnioski i czego będą dotyczyły. Ale 
musi oprzeć się na dokumentach. Stwierdził Pan na jednej z poprzednich sesji, 
że prosi bardzo o zajęcie się tą sprawą, właśnie komisję rewizyjną, żeby ona 
mogła się wypowiedzieć. I dlatego chce się wypowiedzieć. I do tego są radni. 
Więc zagłosujmy za tym, czy ma być to czy nie. Druga sprawa skoro panowie 
podnoszą zasadność tej uchwały, to przecież podpisał się pod tym wasz 
przedstawiciel Pani Radca Prawna. No to chyba przecież opracował treść 
uchwały.  
Pan I. Kwieciński – odpowiadam panu, panie radny w związku z pana 
pomysłami, że we wtorek jest czwartek, również się podpiszemy, że może pan 
taką uchwałę podejmować, z tym, że będzie ona niezgodna z prawem.  
Pan M. Chmielewski – zgłaszam wniosek formalny o podjęcie procedury 
głosowania. 
Pan K. Derda – wobec tego przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta głosami – 10 za, 
jednogłośnie. 
Ad. 22) 
Uchwała w sprawie nadania honorowego odznaczenia „Za zasługi dla 
Gminy Raszyn”. (K. Jedynak). 
Pan Wójt – przedstawił uzasadnienie zgodne z załączonym do uchwały. 
Pani T. Her – Pan Jedynak jest osobą bardzo zasłużoną, ale prosiłabym 
sprawdzić, bo w poprzedniej kadencji Pan Jedynak był odznaczany, dostawał 
pod koniec kadencji prezent w postaci pióra. Nie chciałabym aby to się 
nałożyło. 
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Pan Wójt – sprawdzaliśmy to, bo to odznaczenie było bardzo dawno temu, w tej 
chwili jest nowe. Dziękuję za przychylność dla tej sprawy. 
Pan K. Derda – przystępujemy do głosowania. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za.  
Ad. 23) 
Informacja  Przewodniczącego Rady n/t przeanalizowanych oświadczeń 
majątkowych za rok 2004. 
Pan K. Derda – przedstawił informację nt. przeanalizowanych oświadczeń 
majątkowych zgodnie z otrzymanym pismem z urzędu skarbowego (w 
załączeniu do protokołu) 
Ad. 24) 
Informacja Wójta n/t przeanalizowanych oświadczeń majątkowych za rok 
2004. 
Pan Wójt przedstawił informację o przeanalizowanych oświadczeniach 
majątkowych (załączone do protokołu). 
  
Ad. 25) 
Sprawozdanie Wójta z działalności. 
Otrzymaliśmy pisemną informację, że zostanie nam przyznana pożyczka na 
termomodernizacje szkoły podstawowej w Raszynie w kwocie 800 tys. zł.  
oraz kolejne pieniądze na bibliotekę, jej informatyzację z Min. Kultury ok. 45 
tys. zł.  
Wszystkie inwestycje na terenie gminy są prowadzone w sposób planowy, 
było anonimowe doniesienie do służb sanitarnych w Pruszkowie o rzekomych 
omdleniach dzieci w szkole, co było nieprawdą, sanepid skontrolował to, dzieci 
chodzą do szkoły. 
Gimnazjum otrzyma z zewnętrznego systemu finansowania na kolejną 
pracownię internetową. 
Zachęcam do zapoznania się z tablicą przetargów, gdzie widać jak wiele jest 
tych przetargów przeprowadzanych.  
Obsługę bankową będzie prowadzić Bank Spółdzielczy w Raszynie, dał 
dwukrotnie niższe warunki, niż konkurenci.  
Dzieci chodzą już do przedszkola, bardzo sobie chwalą, wszystko jest zrobione 
w sposób należyty. Była nawet telewizja z tej okazji, kilka dzienników i 
magazynów zwracało się o informacje. Dlatego, bo dla nich, nie tylko to, żeby 
pisać, że coś się źle dzieje, ale także niektórzy poczuli się w obowiązku do 
napisania, że się dobrze dzieje, że wójt wywiązuje się ze swoich obietnic. Dzieci 
chodzą do bezpiecznego przedszkola.  
Udzielę teraz odpowiedzi na pytania, które padły na poprzedniej sesji. 
Panu sołtysowi Kazubkowi odpowiadam – wierzba zostanie usunięta w 
momencie, gdy przyschnie dno, bo inaczej nie ma możliwości wjechania 
ciężkim sprzętem, żeby ją wydobyć. Dojazd jest tylko po dnie stawu. Znak 
zakaz skrętu w prawo, który rzekomo jest przekręcony, nie jest przekręcony, 
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lada moment będzie uzupełniony znak dodatkowy. Również rzekome tabliczki 
ograniczenia szybkości do 20 km/h podnoszone przez radnego Hipsza, które nie 
są tymi tabliczkami o których on mówił, trochę mnie to martwi, bo to jest 
uczęszczana droga a wykazuje tutaj nieznajomość przepisów ruchu drogowego 
Pana radnego, ubolewam, że go tu nie ma w tej chwili, zostały przez naszych 
pracowników poprawione, bo niektóre były poprzekręcane. Potwierdzam, jest 
ograniczenie 30 i 40 km/h.  
Zostały otwarte oferty na bieżącą konserwację i utrzymanie dróg. Jest bardzo 
dużo ofert. Będziemy wybierać tą, która jest dla nas najkorzystniejsza cenowo. 
Było pytanie Pana Książka, które składało się z kilku pytań. Dotyczyło 
ul.Łąkowej. Ul. Łąkowa ma tę przypadłość, że w wyniku nakładek asfaltowych 
powstała niecka, w której stoi woda. Wody nie jesteśmy w stanie zmusić, żeby 
płynęła pod  górę, więc wymyśliliśmy rzecz o tyle prostą, co łatwą do zrobienia. 
Będzie zrobiona w momencie rozstrzygnięcia przetargu na konserwację, 
zostanie zrobione korytko odwadniające ale w formie rynny technologicznej i 
poprowadzone do studzienki. Pan Książek zadał pytanie w formie pisemnej, czy 
ma skierować sprawę do sądu. Oczywiście, jeżeli ma taką potrzebę. 
Odpowiadam na pytanie, czy ma złożyć pozew do sądu, odpowiadam „tak”. 
Następne pytania, kto robi kalkulację oczyszczalni. To było pytanie znów 
nieobecnego teraz radnego, nie mniej jednak udzielę odpowiedzi. Otóż, 
kalkulacja została przeprowadzona w sposób należyty i zachęcam państwa do 
zapoznania się z dokumentami, które zostały złożone do rady na temat 
pozyskania funduszy z Funduszu Norweskiego na modernizację oczyszczalni 
ścieków. Możemy pozyskać ok. 2 mln. euro. Żeby jak najwięcej ściągnąć z tej 
puli pieniędzy należy dołożyć swoje.  
Kosze i siatka na placu zabaw. Kosz jest, tylko zaczyna służyć nie do tego, na co 
został postawiony. Ze zdjęć wynika, że jest 5 koszy w tym czasie, gdy podnosił 
tą sprawę.  
Pytanie o informację na temat funduszy padło, ja zachęcam do spotkania 
stosownej komisji z Panem Malinowskim bo trzeba by przynieść dużo 
dokumentów. Konkretne pytania skierowane do konkretnego pracownika będą 
służyły tym, którzy się chcą z tym zapoznać. Te środki są pozyskiwane, cały 
czas i z różnych możliwych źródeł.  
Padło pytanie co dalej z cechem, w podtekście domu kultury. Po wielu 
miesiącach udało nam się uzyskać dokumentację z pozwoleniem na budowę. 
Trzeba jeszcze sporządzić na bazie tej dokumentacji specyfikację istotnych 
warunków zamówienia, żeby uzyskać dobrą cenę, na godnych warunkach.  
Pytania radnego Książka – czy były odpowiedzi na jego pytania dot. ul. 
Reymonta i Projektowanej – były udzielane.  
Pytanie dotyczące inwestycji i norm unijnych. Normy unijne i normy unijne to 
są dwie różne rzeczy. Są normy unijne dot. jak działa oczyszczalnia ścieków i w 
jakich technologiach a także są tzw. normy unijne emisji substancji szkodliwych 
do środowiska. Kontrola o której mówiłem dot. norm substancji szkodliwych. W 
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tych normach mieścimy się, nie grozi nam płacenie kar. To miałem na myśli 
mówiąc o normach unijnych.  
Kolejne pytanie od p. Książka, garby które powstały na ul. Sportowej. Zostały 
przekazane zgodnie z kompetencjami. W tej sprawie skontaktowałem się z 
wykonawcą. Pas drogi powiatowej kończy się ok. 30 –40 m od Al. Krakowskiej. 
Tej cały wjazd jest w pasie drogi krajowej. W związku z tym wykonawca 
powinien skończyć tam gdzie skończyć. W tym momencie powstałaby 4 cm. 
niecka na całej powierzchni od Al. Krakowskiej do wjazdu do firmy Dixi Car. 
Bo ani powiat nie mógł tego zrobić, bo nie miała środków, ani Generalna 
Dyrekcja nie ma ochoty nic w drodze krajowej robić. Wykonawca sam z masy 
bitumicznej położył ten asfalt, bo w przeciwnym razie byłoby to skandaliczne to 
co było. On tylko prosił, aby powiedzieć w razie czego, że to ta firma położyła 
to na własny koszt.  
Pan radny Książek zadał pytanie, z czego została sfinansowana informacja 
wysłana przez Wójta do mieszkańców n/t wyborów. Druk nas nic nie kosztował, 
a za kolportaż tego poprzez pocztę zapłacono z pieniędzy, które gmina dostaje 
na wybory. Gmina ma obowiązek informować mieszkańców,  jeśli są jakieś 
zmiany, bo można sobie wyobrazić sytuację, że ktoś zaskarżyłby procedurę 
wyborczą w Falentach bo nie został poinformowany, że komisja jest w zupełnie 
innym miejscu, niż było to od wielu lat. Należy dołożyć wszelkiej staranności 
przy przeprowadzaniu wyborów, co żeśmy uczynili. Zapłaciliśmy tylko za 
opłatę pocztową dotarcia do mieszkańców. Myślę, że się opłaciło, bo frekwencja 
w gminie Raszyn w obu turach była wyższa od krajowej. Przy przyznawaniu 
wszelkich dotacji, pożyczek, brany jest pod uwagę współczynnik aktywności 
społecznej, m.in. udział w wyborach, referendach.  
Pytanie Pani radnej Her, cieszę, się, że będę mógł odpowiedzieć na pytanie 
radnej, która jest obecna. Oświetlenie na ul. Rzemieślniczej, na ulicy p. 
Wawrzyńskiej, nie było żadnej dokumentacji, sprawdziliśmy to, ale są słupy, na 
których będzie można zamontować lampy, w związku z tym, może to być 
robione w porze zimowej. W ramach prac uzupełniających te lampy zostaną 
założone, nie odciągamy ekipy, od wsadzania słupów w ziemię, które mogą 
robić do minus 5. Firma, która będzie realizowała przetarg ul. Kasztanowa 
tudzież kilka innych ulic, w ramach prac uzupełniających dołoży te 4 lampy. 
Pani T. Her – chciałam Panu podziękować, to jest właściwy sposób załatwiania 
sprawy.  
Delegacja – rachunki. Na noclegi z planowanej kwoty 9 tys. p. Malinowski 
wydał 3.800 zł. Wyżywienie dla całej delegacji wyniosło 4.800 zł., transport 
1800 zł. , bilety wstępu 700 zł. Nie zostały wydane pieniądze na 
nieprzewidziane wydatki. Koszt tłumaczeń 3600 zł., ale to dotyczyło całej 
procedury przyjazdu, tłumaczenia, wszystkiego, to nie tylko wtedy, gdy była 
delegacja. To dotyczy całej procedury zbliźnienia. 
Kwestia płotku – ja będę prosił inspektora nadzoru, on się osobiście z Panią 
skontaktuje i będzie zrobione jak należy.  
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Następne pytanie z sali – ul. Polna – kanalizacja została zrobiona i powstała 
niecka. Firma, która obejmie konserwację wykona to zadanie. 
Wierzę na słowo, że haczyki w toaletach damskich już są, zgadza się.? 
Ul. Starowiejska – chodniki i droga są robione. Tam były problemy,  ale prace 
nie zostały jeszcze zakończone i poziomy zostaną wyłapane. 
Wschodnia strona Al.Krakowskiej – uporamy się z zachodnią będziemy myśleć 
o wschodniej. Wiem, że Generalna Dyrekcja myśli o wybudowaniu od Młyna 
do Na Skraju trzeciego pasa z przesunięciem oświetlenia. O konkretach nic nie 
wiemy. 
Mieliśmy spotkanie z przedstawicielami Dzielnicy Włochy, są pomysły na 
wspólne inwestycje jeśli chodzi o wodę i kanalizację. Oczywiście my będziemy 
żądać całkowicie finansowania, łącznie z rozbudową oczyszczalni ścieków od 
Warszawy. Nie będzie tak, że my podłączymy ich do naszej oczyszczalni. My 
podłączymy ich do oczyszczalni, na którą Warszawa da pieniądze na jej 
rozbudowę.  
Wspólnota Mieszkaniowa na ul. Poniatowskiego, pismo od Pana 
Przewodniczącego. Zwiększona ilość patroli, monitoring tych miejsc, budowa 
lamp w przetargu, który jest już ogłoszony. Rozstrzygnięcie przetargu w ok. 2-3 
tygodni i będzie to w pierwszej kolejności zrobione. Na dzień dzisiejszy nie 
wpłynął żaden sygnał od mieszkańców, że coś złego się dzieje. 
Odbyło się wczoraj spotkanie w powiecie na temat bezpieczeństwa. Dostał 
powiat przyrzeczenie, otrzymania tych 50 patrolujących policjantów. 
Imponująco wygląda efekt bezpieczeństwa w mieście Pruszkowie na tle powiatu 
pruszkowskiego, gdzie Prezydent Starzyński korzysta z tych patroli od roku. 
Drobne przestępstwa spadły do 15% w ciągu roku. Są już pierwsze efekty 
wybudowania centrum handlowego Maximus na spadek bezpieczeństwa w 
gminie Nadarzyn. Przestępczość skoczyła o 350%.  Bezpieczeństwo w powiecie 
pruszkowskim ich redukcja sprawiła, że z ostatniego miejsca wskoczyliśmy na 
drugie miejsce w pasie powiatów warszawskich komend. Ilość zdarzeń w 
gminie Raszyn wzrosła, ale dlatego, że mieszkańcy dzwonią do policji, a ta 
przyjeżdża na interwencje i wpisują to jako zdarzenia, z tym, że jednocześnie 
wykrywalność wzrosła.   Bardzo poważny problem, to narkotyki w gminie 
Raszyn, bardzo źle wypadamy na tle innych gmin. Będą prowadzone działania. 
Park musi być szczególnie monitorowany, bo to jest miejsce szczególnie 
narażone.  
Ad. 26) 
Interpelacje i zapytania. 
Pani G. Żaboklicka – nie zgadzam się z Panem w jednej sprawie poruszonej 
przez Pana, dotyczącej radnego Hipsza, który zgłaszał nieprawidłowe 
oznakowanie ul.Sokolnickiego. Pracownicy gminy nic nie zrobili w tej sprawie. 
Jadąc na sesję, z ul. Szkolnej w ul. Sokolnickiego, pierwszy znak po prawej 
stronie, tj. ograniczenie prędkości do 40 km/h. Pięć metrów dalej jest 
ograniczenie 30 km/h. Jedziemy dalej mijamy ul. Mickiewicza jest znak 
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ograniczający prędkość do 30km/h, gdzie pod spodem tego znaku jest napisane 
„na całej długości” . Na końcu ulicy, przed ul. Młynarską jest znak kasujący 
ograniczenie 40 km/h. Nie wiem po co te znaki, czyli w ul. Młynarską można 
wjeżdżać z prędkością 120 km/h. 
Pan Wójt – w Polsce obowiązuje prawo o ruchu drogowym, gdzie jest wyciąg 
dla kierowców, odsyłam Panią do tego wyciągu, bo w terenie zabudowanym nie 
wolno jeździć 120 km/h. Ale nie jestem tu od tego, żeby Panią pouczać z ustawy 
o ruchu drogowym. Te ograniczenia są powtórzeniem znaków, istotnie to 
sprawdzę, natomiast Pan Hipsz nie mówił o tym. Nie słuchała Pani. 
Pani G. Żaboklicka – ja wiem o czym mówił. 
Pan Wójt – ja bym prosił, żeby Pani nie przerywała, ja Pani nie przerywałem. 
Pan Hipsz mówił o ograniczeniu do 20 km/h, a tego nie ma. Potwierdzi to Pani, 
że tak mówił. 
Pani G. Żaboklicka – ale miał co innego na myśli, ja pominęłam tą kwestię, 
tylko mnie chodzi o to, dlaczego jest ograniczenie do 30 a za 5 metrów następne 
do 40 km/h i później znów 30 km/h i kasowanie 40 km/h. 
Pan Wójt – tam nie ma ograniczenia do 20 km/h. 
Pani G. Żaboklicka – ja nie mówiłam o 20 km/h tylko o 30 i 40 km/h. 
Pan Wójt – ale Pan Hipsz mówił. 
Pani G. Żaboklicka – ale ja nie jestem Panem Hipszem a radną Żaboklicką. 
Pan Wójt – ja chylę czoła przed Pani wykształceniem  w stosunku do Pana 
Hipsza, ale oczekiwałem od Pani znajomości przepisów ruchu drogowego. 
Bardzo często wprowadza się kroczące ograniczenia prędkości, żeby mógł 
samochód wyhamować. 
Pan G. Żaboklicka – nie mamy o czym dyskutować, niech pan się przejedzie i 
zobaczy jak Pan będzie hamował. 
Pan I. Kwieciński – jeżeli mogę Panią Doktor uspokoić, pojadę osobiście, 
sprawdzę i naprawimy te błędy.  
Pani G. Żaboklicka – dlatego wystąpiłam, bo Pan Wójt powiedział, że 
pracownicy zlikwidowali te usterki, a wcale ich nie zlikwidowali. 
Pan Wójt – chciałbym jeszcze Panią poinformować, że pracownikom nie wolno 
zlikwidować tych znaków, bo precyzuje to tzw. organizacja ruchu. To nie 
pracownicy gminy ustalają, tylko w powiecie bardzo wysoko postawione 
komisje dbające o bezpieczeństwo ruchu na drodze. Chciałbym Panią również 
poinformować, że przypomnienie ograniczenia, które dalej jest, dlatego, że 
skrzyżowanie znosi ograniczenia. Po to, żeby ono obowiązywało do końca ulicy  
jest ponownie postawione.  
Pani G. Żaboklicka – to ja rozumiem, tylko nie rozumiem tego ograniczenia 40 
km/h. Ograniczenie 30 km/h ponowione za skrzyżowaniem jest zrozumiałe. A te 
dwa znaki 40 km/h i kasujące na końcu ulicy te 40 km/h są zupełnie 
niepotrzebnie postawione i wydatkowane z naszych pieniędzy niepotrzebnie.  
Pani T. Her – mam 3 interpelacje. I – chciałabym prosić za pośrednictwem Pana 
Wójta o pasy na ul. Warszawskiej w Jaworowej, tam jest dużo dzieci, które 
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jeżdżą autobusami i długo czekają, żeby przejść na drugą stronę ulicy. II – ulica 
Kinetyczna, było spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg i okazało się, że 
ul.Kinetyczna jest potraktowana jako ulica asfaltowa, przejezdna. Ulica 
Kinetyczna nie jest ulicą asfaltową, nawet nie jest utwardzona, na niektórych 
odcinkach nie jest w ogóle przejezdna. Może Pan Wójt uczuliłby władze gminy 
Włochy i udałoby się załatwić wyasfaltowanie tej ulicy. III – sprawa 
narkotyków, czy dotyczy to mieszkańców dilerów, którzy mieszkają na naszym 
terenie i tą działalnością się zajmują, czy też to są dilerzy w szkołach naszych, a 
jest to zjawisko wysoce niepokojące, powinniśmy stosowne środki 
wyasygnować na ten cel i zabezpieczyć nasze dzieci. 
Pan A. Zaręba – chciałem powiedzieć odnośnie ul. Kinetycznej. Generalna 
Dyrekcja dlatego twierdzi, że ul. Kinetyczna jest ulicą asfaltową, bo oni w 
swoich planach nie maja ulicy Działkowej. Dla nich, w rejestrze ulic Warszawy 
ulica Działkowa widnieje pod nazwą ulicy Kinetycznej. Stąd ta sprawa. 
Pytanie do Pana Wójta. Czy udało się skontaktować z właścicielami działek 
naprzeciwko naszego urzędu. Chodzi o to, bo są oni odpowiedzialni za należyte 
zabezpieczenie tych działek. Jest to sprawa istotna, bo ograniczy to problemy 
mieszkańców Wspólnoty. 
Pan Wójt – miałbym propozycję, aby na kolejną sesję wprowadzić punkt dot. 
informacji p. Grądziel, jaka jest teraz sytuacja, na jakim jesteśmy prawie, co 
możemy z tymi gruntami zrobić. My szukamy przez policję kontaktu z 
właścicielami.  
Pan Z. Molak – zgłaszają się mieszkańcy Laszczek, Podolszyna, czy jest 
możliwość utwardzenia ulic. 
Pan I. Kwieciński – jak tylko będzie rozstrzygnięty przetarg na konserwację 
dróg, umówię się z sołtysami po raz kolejny i omówimy te sprawy w trybie 
roboczym.  
Pan K. Derda – jest możliwość pozyskania destruktu, wtedy jak się go pozyska, 
te drogi polne zostaną wysypane. 
Pan Z. Molak – zwraca się do mnie sporo rolników, chodzi o IV ratę podatku, 
czy mogą się zwracać o umorzenie. 
Pan Wójt – umorzenie może składać każdy, kto jest płatnikiem podatku, 
rozpatrywane są podania w trybie indywidualnym. Każdy rolnik, który może 
udowodnić to, że nie osiągnął dochodu z tytułu prowadzonej działalności, 
przynosi podanie podpisane przez sołtysa i najlepiej radnego.   
Ad. 27) 
Sprawy różne. 
Pan A. Kazubek – mam prośbę, aby w budżecie na przyszły rok uwzględnić 
wymianę ławek na przystankach, bo one są za delikatne na wandali. W Jankach 
3 przystanki na 4 nie posiadają szyb.  
Pan I. Kwieciński – staramy się na bieżąco reagować sygnały. Jeżeli państwo 
coś takiego widzicie dajcie sygnał. Jakby się udało złapać takich wandali to 
byłoby prostsze. Przystanki na pewno będziemy remontować, stawiać nowe. 
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Pan A. Kazubek – od dwóch miesięcy nie mogę się doprosić załatania dróg w 
serwisówce od Sękocina do Ikei. Czy będziemy mogli we własnym zakresie to 
zrobić. 
Pan I. Kwieciński – jak dostaniemy destrukt, to na pewno tak. Czekamy na 
rozstrzygnięcie przetargu, spotkamy się po tym rozstrzygnięciu i wszystko 
ustalimy.  
Pani J. Gotowicz – czy dalej będzie prowadzona akcja z psem do wykrywania 
narkotyków. 
Pan I. Kwieciński – nie może to być prowadzone, natomiast będą podjęte inne 
działania, o których nie możemy mówić. 
Pan Wójt – ja miewam spotkania z gimnazjalistami, rozmawialiśmy na temat 
narkotyków. W budynku ten problem nie istniej, aczkolwiek każdy wie od kogo 
i gdzie może kupić. Czyli w szkole nie, ale jest zmowa milczenia, każdy wie 
gdzie i od kogo. 
Pan K. Derda – policja nie może wejść do szkoły, komendant mówił na ostatnim 
spotkaniu, jest nowe prawo.  
Pani K. Bonder – ul. Jodłowa nie jest utwardzona, jest to ulica polna. Są tam 
dwa zabudowania, mieszkańcy sami sobie utwardzali tą drogę. Ulica była 
przejezdna, ale w tej chwili jest kopalnia piasku na terenie Laszczek i tamtędy 
jest wywożony ten piach. Ta ulica jest rozjeżdżona. Przy bramie jednego z 
mieszkańców wytworzył się dół, jak jest mokro, to nie da rady dojechać do 
swojej posesji. Osobowym samochodem nie da rady jechać tą ulicą, a nawet 
ciągniki, które jadą też zaczepiają o górną część kolein, które się tam 
wytworzyły. 
Pan I. Kwieciński – jak tylko zostanie rozstrzygnięty przetarg na konserwację 
dróg ta sprawa zostanie załatwiona. 
Pani B. Rybkowska – na ul. Młynarskiej ma być postawiona antena. 
Pan Wójt – antena została oprotestowana. W tamtym rejonie nie może powstać 
taka antena, m.in. służby lotniska nie wyraziły zgody na stawianie tego masztu 
na terenie GS. Ich protest jest dużo silniejszy niż gminy i mieszkańców, stąd w 
Raszynie zachodnim jest w planie wymóg opiniowania wszystkiego m.in. z tymi 
służbami.  
 
Ad. 28) 
Zamknięcie obrad. 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Krzysztof Derda zamknął obrady LIX Sesji Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała: 
Irena Srebrzyńska 


